
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 5.februára 2025 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad, Štefánikova trieda 60, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 4 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová 

 

 

Program:  

 

1. Otvorenie  

2. Planet Youth – informácia o činnosti preventívneho programu v ďalšej etape realizácie  

    modelu prevencie  

3. Informácia o ďalšom postupe a príprave nového modelu fungovania materských škôl 

    v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry  

4. Rôzne  

5. Diskusia 

6. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie. 

  

  

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila členov s návrhom programu. Členovia komisie súhlasili 

s programom a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 2/ 

Planet Youth – informácia o činnosti preventívneho programu v ďalšej etape realizácie    

modelu prevencie 

RNDr. Rácová – vyzvala pána viceprimátora Mgr. Špotáka na informovanie o ďalšej etape 

realizácie programu Planeth Youth (Príloha č.1). 

Mgr. Špoták – uviedol, že sa koncom novembra (27.11.2025) uskutočnilo druhé kolo 

vypĺňania dotazníka, v ktorom boli akceptované požiadavky na niektoré zmeny znenia otázok, 

boli pridané nové otázky ohľadom šikany, mobilných telefónov. Spracúvajú sa správy za 

jednotlivé školy, potom za celé mesto, pripomienkujú sa. Finálne správy a hlavná správa by 

mali byť do mesiaca hotové – predložíme ich aj komisii. Záštitu nad programom Planet Youth 

prevzal prezident SR, čo dokumentuje list od prezidenta SR zo dňa 27.11.2024 o prevzatí 

záštity nad pilotným zavádzaním modelu Planet Youth v meste Nitra a na Slovensku. 



PaedDr. Orságová – informovala, že sa zúčastnila stretnutia zamestnancov školstva 

s ministrom školstva Tomášom Druckerom. Rezonovala tam téma bezpečnosti škôl – dôraz sa 

bude klásť na prevenciu. Minister vyzdvihol zavedenie ranných kruhov v školách, ale dôležitá 

je aj práca s rodičmi. Spomenula sa aj aktuálna situácia v Spišskej Starej Vsi a neposúvanie 

informácií o žiakoch medzi školami po prestupe. Zlyháva spolupráca sociálnej kurately so 

školou.  

Mgr. Pauličková – podotkla, že súčasná situácia je veľmi náročná, nie sú stanovené jasné 

pravidlá, v niektorých situáciách pedagogickí a odborní zamestnanci nemajú istotu, aký je 

optimálny postup.  

PaedDr. Orságová – doplnila, že na dotaz ministra školstva – ako mesto Nitra rieši 

bezpečnosť v školách - sme ho informovali o akčných plánoch programu Planet Youth. 

Niektoré materiály k téme bude ministrovi zasielať na jeho adresu.  

RNDr. Rácová – zhrnula, že budeme sledovať, aké výsledky prinesie program po rokoch. 

Zdôraznila, že práca s rodičmi je náročná, ale je dôležitá aj pre zvýšenie bezpečnosti 

v školách. Požiadala na 12.marca predložiť vyhodnotenie dotazníka k Planet Youth. 

 

K bodu komisia neprijala žiadne uznesenie. 

 

 

K bodu 3/ 

Informácia o ďalšom postupe a príprave nového modelu fungovania materských škôl     

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry  
RNDr. Rácová – informovala členov komisie o predkladaní materiálu Návrh nového modelu 

fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na princípe právnej 

subjektivity - materiál bol predložený na zasadnutie mestskej rady 21.1.2025, kde boli k nemu 

vznesené isté námietky a bol vrátený na dopracovanie. Odbor školstva v zmysle uznesenia 

mestskej rady materiál dopracoval a v doplnenej podobe ho predložil na rokovanie mestského 

zastupiteľstva dňa 30.1.2025. Nakoľko bolo zasadnutie zastupiteľstva prerušené 

s pokračovaním v piatok 7.2.2025, bude tento materiál zaradený až v piatok mestskému 

zastupiteľstvu. Informovala o ďalších materiáloch prerokovaných na mestskom zastupiteľstve 

30.1.2025 – financovanie projektu ambasádori (hokejisti), dofinancovanie prevádzky troch 

základných škôl s malým počtom žiakov a elokovaného pracoviska ZŠ s MŠ Na Hôrke 30, 

Nitra v Párovských Hájoch. Spomenuté tri základné školy požadujú na rok 2025 spolu 330 

tisíc € na dofinancovanie, lebo im normatívy nepostačujú a na elokované pracovisko 

v Párovských Hájoch sa navrhlo 60 tisíc €. Po diskusii a návrhu pani poslankyne bola 

schválená len polovičná dotácia na dofinancovanie troch škôl z požadovanej výšky pre každú 

školu a pre ZŠ s MŠ Na Hôrke a jej elokované pracovisko bola schválená zatiaľ suma 15 tisíc 

€ na štvrť roka – teda štvrtina z požadovanej sumy. Vrátila sa k návrhu modelu materských 

škôl. Najviac pripomienok bolo k ich budúcemu financovaniu. Odbor školstva pripravil 

presnejšiu finančnú analýzu, ktorá ukazuje, že materské školy budú na tom dobre a a budú si 

môcť zabezpečiť personál.  Zdôraznila, že táto navrhovaná alternatíva je najvhodnejšia,  

Hlavnou ideou návrhu je vytvoriť samostatné právne subjekty, aby si mohli samy rozhodovať 

a hospodáriť. Materiál je na piatok doplnený a pripravený na prerokovanie v mestskom 

zastupiteľstve.  

PaedDr. Orságová – uviedla, že v deň zasadnutia mestského zastupiteľstva vydalo MŠVVaM 

SR konkrétne normatívy pre materské školy. Prezentovala pripravený materiál, ktorý 

obsahoval výšku normatívu prenesených kompetencií každej materskej školy. V originálnych 

kompetenciách nemáme schválené peniaze v rozpočte. Budú peniaze aj na účtovníčky 

a personalistky, tak isto aj na areály. V školských kluboch detí sme museli zdvihnúť poplatky.  



Upozornila na jednu z navrhovaných alternatív spájania škôl - dať materské školy pod 

základné školy - čo je v súčasnosti neprijateľné, lebo základné školy začínajú zavádzať novú 

školskú reformu a majú s tým množstvo práce a povinností.   

RNDr. Rácová – zopakovala ďalšiu otázku poslancov – aké majú materské školy prenájmy, 

vlastné príjmy? Uviedla, že majú v prenájme byty pri materských školách – MŠ Vansovej, 

MŠ Piaristická. MŠ Štiavnická prenajíma priestor pre ekonomickú kanceláriu, MŠ Topoľová 

občianskemu združeniu Socia, MŠ Nedbalova  prenajíma priestory Krajskej organizácii Únie 

nevidiacich a slabozrakých Slovenska a MŠ Staromlynská Základnej organizácii Jednoty 

dôchodcov Slovenska. Vlastné príjmy z týchto prenájmov materské školy nemajú. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že keď budú materské školy právne subjekty, toto môže byť 

problém, lebo budú ony podpisovať zmluvy o prenájmoch a budú to ich príjmy. 

p. Turba – vrátil sa k téme financovania projektu ambasádorov v školách – poslanci namietali 

niektoré položky pri ich financovaní, napr. na dopravu 6 tisíc €, preto požiadal o podrobné 

informácie o fungovaní tohto projektu a vyčíslenie financovania.  

RNDr. Rácová – vyslovila presvedčenie, že nový model fungovania materských škôl bude 

schválený a prinesie nám zmeny, ktoré si vyžaduje situácia po novele legislatívy. 

 

K bodu komisia neprijala žiadne uznesenie. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne 

 

1. PaedDr. Orságová – informovala, že RÚŠS v Nitre bude udeľovať pri príležitosti Dňa 

učiteľov Čestné uznania a odbor školstva navrhuje oceniť riaditeľku ZŠ s MŠ Na Hôrke 30, 

Nitra Mgr. Danu Halajovú. Na podnet komisie navrhnem odbor aj riaditeľku materskej školy.  

 

2. PaedDr. Orságová – informovala o návšteve členov Nitrianskeho mládežníckeho 

parlamentu na mestskom úrade, plánujú aj rozhovory s poslancami mestského zastupiteľstva. 

Mládežníkom sa darí, sú úspešní, požiadali aj o grant na svoju činnosť. Podotkla, že 

v porovnaní s inými krajskými mestami dáva mesto Nitra málo na činnosť mládeže. Tiež sa 

bude podávať aj projekt na rómske komunity, ktorý si bude vyžadovať 5 % 

spolufinancovanie, ale referentka koordinátorka pre prácu s rómskym etnikom to finančne 

vykryje z iných fondov. 

 

3. RNDr. Rácová – predložila členom žiadosť, ktorú zaslal komisii na prerokovanie 

hokejbalový klub – Nitrianska Hokejbalová Organizácia, o. z. (Príloha č.2). Žiadajú 

o prenájom časti športového areálu ZŠ kráľa Svätopluka a o dotáciu na spolufinancovanie 

projektu z Fondu na podporu športu. Projekt obsahuje modernizáciu existujúcich 

hokejbalových ihrísk, vybudovanie nového atletického oválu s multifunkčným ihriskom, 

v neskôr zastrešenie hokejbalových ihrísk, preto sa obracajú na komisiu so žiadosťou 

o schválenie prenájmu časti športového areálu školy, ktorý je v správe uvedenej základnej 

školy, na obdobie 10 rokov, prípadne na dobu udržateľnosti, ak bude projekt schválený. Tiež 

požadujú schváliť zámer o poskytnutie dotácie na uvedený projekt realizovaný v dvoch 

fázach, ktorý zahŕňa spolufinancovanie na úrovni 30 %, t.j. cca 270 tisíc €. Nakoľko 

prednedávnom sme obdržali podobnú žiadosť od Tenisovej akadémie Skalka s obdobným 

zámerom v areáli ZŠ Tulipánová, komisia bude postupovať rovnakým spôsobom a požaduje 

doplniť stanoviská riaditeľky školy, rady školy, komisie finančnej a komisie športu. 

Mgr. Špoták – doplnil, že pred rokmi zástupcovia tohto klubu oslovili Mesto s týmto návrhom  



A vtedy im projekt vyšiel na 2,5 milióna €. Bol by za to, aby tie športoviská neboli úplne 

v prenájme klubov. 

Mgr. Podoba – podotkol, že aj ich škola má podobný projekt s podobne nastavenými 

pravidlami.  

 

Komisia prijala k predloženej žiadosti uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Žiadosť Nitrianskej Hokejbalovej Organizácie, o. z. o prenájom časti 

športového areálu Základnej školy kráľa Svätopluka, Dražovská 6, Nitra na jeho 

modernizáciu v rámci výzvy, schválenie zámeru  o poskytnutie dotácie z Fondu na podporu 

športu na uvedený projekt realizovaný v dvoch fázach, ktorý zahŕňa spolufinancovanie na 

úrovni 30 %, t.j. cca 270 tisíc € a uznesením č.6/2025 – KMŠaV  v r a c i a  žiadateľom 

materiál na doplnenie stanoviska Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre šport, 

stanoviska Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre financovanie, správu majetku 

a podnikateľskú činnosť, stanoviska riaditeľky Základnej školy kráľa Svätopluka, Dražovská 

6, Nitra a stanoviska Rady školy pri Základnej školy kráľa Svätopluka, Dražovská 6, Nitra 

a tiež žiada doplnenie informácií o podmienkach poskytnutia dotácie – prístup verejnosti, 

prístup iných škôl a pod.. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

4. RNDr. Rácová – prezentovala podklady k dofinancovaniu troch základných škôl s malým 

počtom žiakov – ZŠ Krčméryho, ZŠ s MŠ Novozámocká a ZŠ Ščasného (Príloha č.3), 

ktorým nepostačuje normatív. Z prenájmov budov a priestorov má najväčšie príjmy ZŠ 

Krčméryho, ostatné dve školy majú zanedbateľné príjmy z prenájmov. ZŠ Ščasného má 

zmenšené priestory tried, nakoľko je v priestoroch školy zriadené komunitné centrum. 

Problém je v účtovaní za spotrebu energií – navrhla riaditeľovi školy oddeliť energie školy 

a pre komunitné centru. Je to ťažká situácia, preto v záujme toho, aby deti chodili do školy, 

požiadala riaditeľov týchto škôl o predloženie opatrení na zlepšenie dochádzky žiakov. 

Pozveme ich na zasadnutie komisie, musíme vidieť aspoň malé zlepšenia a pokroky. Mestské 

zastupiteľstvo im 30.1.2025 schválilo 50 % toho, čo požadovali na dofinancovanie v roku 

2025. Odbor školstva potom vyčísli hospodárenie každej tejto školy za prvý štvrťrok. 

Zdôraznila, že je potrebné tieto tri školy podržať a pomôcť im. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že veľkým problémom pri dochádzke žiakov je možnosť 

ospravedlniť vymeškané hodiny žiaka rodičom a to 10 dní v mesiaci. 

 

5. PaedDr. Orságová – uviedla, že jedným z opatrení v akčnom pláne programu Planet Youth 

je aj otvorenie školských areálov pre verejnosť. Tak isto je to aj požiadavka vedenia Mesta. 

Predložila prehľad finančných požiadaviek na financovanie správcov školských areálov 

(Príloha č.4) v základných školách v prípade ich sprístupnenia. Nie je možné tieto areály 

nechať bez dozoru, lebo mnohé prvky si vybudovali školy samy zo svojho rozpočtu. Okrem 

jednej školy má školský areál 13 základných škôl a na správcov by bolo potrebných na každú 

túto školu 6 tisíc €, čo je spolu 78 tisíc €. 

RNDr. Rácová – podotkla, že by to bolo potrebné otvoriť ako diskusiu.  

 

6. p. Turba – informoval sa, ako riešia školy bombové hrozby, lebo podľa vyjadrení rodičov 

každá školy mala iný postup. 

Mgr. Halajová – uviedla, že na webovom sídle MŠVVaM SR je zverejnený presný postup, 

návod, ako potupovať v týchto situáciách, čo má prednosť, ale prvá vec je kontaktovať 

rodičov, aby si prišli prevziať deti. Každá škola si vypracuje vlastný krízový plán.  



K bodu 5/ 

Diskusia 

 

Doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – informovala sa, v akom stave sú žiadosti o zriadenie 

materskej školy v mestskej časti Kynek, ku ktorým sme dávali vyjadrenie. Tiež by bol záujem 

využívať pre verejnosť športovisko za ZŠ s MŠ Na Hôrke 30. 

Mgr. Halajová – uviedla, že aj keď ho ako škola nevyužívajú, aj tak sa oň starajú, lebo ho 

majú v správe. 

p. Turba – doplnil, že keď bolo toto ihrisko otvorené, tak sa to devastovalo. Chodili tam na 

bicykloch po ihrisku, preto je tam potrebná tá zodpovedná osoba. 

 

Doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – uviedla, že ešte v novembri 2023 si boli prezrieť ihrisko na 

Kyneku. Navrhla, že okolo ihriska by mohla byť bežecká dráha. V roku 2023 bol tam zámer 

a bolo to dohodnuté. Ako by sa to dalo zrealizovať? 

p. Turba – vysvetlil, že pozemok majú v prenájme tri športové kluby, ktoré sa o to starajú 

a z poplatkov od členov do toho investujú. V prípade, že by si to niekto otvoril a po skončení 

športovania aj zatvoril – nemali by s tým problém. 

 

 

K bodu 6/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

......................................                                           ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 5.2.2025  

 

 

Uznesenie č.6/2025 – KMŠaV 
   

K bodu 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

Žiadosť Nitrianskej Hokejbalovej Organizácie, o. z. o prenájom časti športového 

areálu Základnej školy kráľa Svätopluka, Dražovská 6, Nitra na jeho modernizáciu 

v rámci výzvy, schválenie zámeru  o poskytnutie dotácie z Fondu na podporu športu 

na uvedený projekt realizovaný v dvoch fázach, ktorý zahŕňa spolufinancovanie na 

úrovni 30 %, t.j. cca 270 tisíc € 

v r a c i a   

žiadateľom materiál na doplnenie stanoviska Komisie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre pre šport, stanoviska Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre 

financovanie, správu majetku a podnikateľskú činnosť, stanoviska riaditeľky 

Základnej školy kráľa Svätopluka, Dražovská 6, Nitra a stanoviska Rady školy pri 

Základnej škole kráľa Svätopluka, Dražovská 6, Nitra a tiež žiada doplnenie 

informácií o podmienkach poskytnutia dotácie – prístup verejnosti, prístup iných škôl 

a pod.. 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


